
 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 9. december 2020 stillet følgende spørgsmål nr. 

145 (L 1 - Forslag til finanslov for finansåret 2021) til sundheds- og ældreministeren, 

som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Troels Lund Poulsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 145:  

”Vil ministeren redegøre for, hvor mange penge, regeringen i finanslovsaftalen for 

2021 har afsat til etablering af læge- og sundhedshuse?” 

 

Svar: 

Det er vigtigt for regeringen, at det nære sundhedsvæsen styrkes. Det giver tryghed, 

at hjælpen er nær, når man har brug for den.  

 

Midlerne til læge- og sundhedshuse overføres til opsparing. Midlerne vil sammen 

med den nuværende opsparing på godt 200 mio. kr. komme til at indgå som en del af 

en samlet sundhedsreform, hvor ambitionen er at få nærheden tilbage i sundhedsvæ-

senet. 

 

Der henvises i øvrigt til svar på FIU L 1 - spm. 143. 
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